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Hble. Sr. Conseller d’Economia i Coneixement i President del Patronat de la UOC, membres de la comunitat                                 
investigadora, professors i personal de gestió, 
 
Gràcies per la vostra assistència, i molt especialment gràcies Conseller per voler ser aquí en un dia com avui.                                     
(En pocs minuts heu de ser al Parlament). 
 
Sigueu tots benvinguts al primer Simposi Internacional de Recerca de la UOC. Un fòrum que neix amb la ferma                                     
voluntat d’esdevenir una cita anual. 
 
Volem explicarnos i retre comptes de la nostra activitat investigadora. Però també aturarnoshi, compartirla i                             
posarla damunt la taula, davant la mirada i l’escrutini dels nostres investigadors, de Comitè Científic                             
Internacional i de la resta de la comunitat recercaire.  
 
 
«Perquè segur que tots vosaltres heu escoltat alguna vegada que: Allò que no                         
s’explica és com si no existís.»  
 
 
Amb aquesta cita anual sobre la recerca de la UOC volem compartir tota l’activitat de recerca i innovació de la                                       
nostra universitat. Des de projectes incipients a d’altres que ja han aportat resultats concrets i que demanen la                                   
nostra atenció, com ara els pòsters de les dues primeres sol∙licituds de patents de la historia de la UOC.  
 
S’hi ha presentat 162 abstracts, 156 pòsters i es presentaran 49 presentacions flaix. Això ens permet tenir una                                   
mapa acurat de tota la recerca multidisciplinària que es porta a terme a la nostra institució. 
 
 
«La recerca a la UOC es porta a terme des dels dos instituts de recerca, IN3 i eLearn                                   
Centre, així com individualment per part dels nostres professionals des dels Estudis i                         
les Àrees de Gestió.»  
 
 
Això no té res d’anormal, atès que la majoria de Universitats del nostre entorn tenen instituts universitaris de                                   
recerca, o bé instituts reconeguts internament per la universitat en qüestió, o bé estan vinculades a centre                                 
CERCA. Per altra banda, els professors d’aquestes universitats presencials fan recerca des dels seus propis                             
Departaments o Facultats. Probablement, la gran diferència respecte a la resta del sistema és que la nostra                                 
Universitat aposta i ha d’apostar per ser molt forta en recerca i innovació docent. De fet, la nostra avantatge                                     
diferencial com a model de universitat online, està precisament en el nostre model educatiu i la necessitat de                                   
ferlo evolucionar per tal de mantenir i fins i tot augmentar la nostre avantatge competitiva. Coneixent la                                 
importància d’aquesta àrea interdisciplinar en que es combinen disciplines acadèmiques, pedagogia i tecnologia,                         
cal que fem els esforços necessaris perquè la recerca en aquest àmbit permèi (verb inexistent permear,                               
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permeate en anglès que voldria dir difondre omplint i deixant passar) o bé penetri i travessi tots els estudis i totes                                         
les àrees de la universitat. Tota la institució està implicada en la millora de la qualitat docent. Per altra banda, la                                         
UOC ha tingut i té la sort de comptar entre els seus acadèmics un dels millors (sinó el millor) investigador del                                         
món en el camp de les ciències socials. 
 
 

 
«Moltes Universitats del nostre entorn i també estrangeres maldarien                 
per comptar entre el seu personal acadèmic amb un professor com el                       
Dr. Manuel Castells. És doncs la nostra obligació fer justícia a la seva                         
trajectòria científica dotantnos d’un centre de recerca d’excel∙lència               
que hauria de permeti a la UOC ser la universitat referent                     
internacional en el seu àmbit de recerca de TIC i Societat del                       
Coneixement.»  
 
 
Finalment, la UOC ha de capitalitzar tot el coneixement de tots el nostre professionals, acadèmics, tècnics i de                                   
gestió que fan recerca dintre de la institució, però que a causa moltes vegades de la insuficient massa crítica,                                     
aquesta només es fa visible a través de col∙laboracions externes de la mà de grups de recerca d’altres                                   
universitats. És la nostra obligació capitalitzar tot aquest potencial intern, donarli visibilitat i notorietat.  
 
Avui és doncs el gran dia. El gran dia en que la nostra Universitat vol que es visibilitzi a la societat i a tot el                                                 
sistema de recerca del nostre entorn l’esforç que estem fent i que farem en el proper futur immediat. El Pla                                       
Estratègic que estem a punt d’acabar d’escriure així ho recull en l’eix estratègic de la recerca, en els seu                                     
objectius estratègics i en els seus objectius operatius. El Simposi anual que avui comencem serà una de les                                   
eines rellevant per a monitoritzar el progrés de les nostres activitats.  
 
I per aconseguirho haurem de sacsejar i empènyer la nostra institució per tal que tots veiem que la recerca és                                       
una activitat intrínseca de la institució. La nostra dimensió i la nostra diversitat, malgrat que dificulta grans                                 
masses crítiques afavoreix la interdisciplinarietat i la fertilització mútua dels diferents àmbits de recerca. De nou                               
el Simposi és una eina en aquest sentit. Tots podrem veure en què treballen els nostre companys d’un altre grup                                       
i enriquirnos mútuament. La recerca també és feina de tots. 
 
Aquest dies ha estat entre nosaltres la Comissió Científica Internacional de Recerca que presideix el Professor                               
Manel Castells. Aquesta Comissió ens ha d’ajudar a establir les nostres estratègies de recerca i també avaluarà                                 
la nostra tasca de recerca. Nosaltres som talibans de l’avaluació.  
 
 
«La Ciència no existeix sense l’avaluació constant.»  
 
 
L’avaluació no només representa la necessària rendició de comptes sobre el progrés de la nostra activitat, sinó                                 
que forneix les eines per a la millora constant. Implementarem de forma crítica les recomanacions de la nostra                                   
Comissió Científica que seran el combustible per fer avançar aquest procés de millora de la nostra recerca cap a                                     
l’excel∙lència. 
 
Vull finalment agrair al Professor Castells i als altres tres membres de la Comissió Científica (la Dra. Nowotny, la                                     
Dra. Gourley i el Dr. Carnoy) que hagin acceptat quedarse avui per a participar en la taula rodona que tindrem                                       
més endavant en aquest dia. Pensem que ells quatre faran que la taula rodona que hem titulat “The challenges                                     
posed by higher education worldwide”, sigui de gran interès no només per a nosaltres professionals de la UOC,                                   
però també per altres agents del sistema universitari. Pensem que aquesta ocasió única de tenir reunits i                                 
discutint en una mateixa taula a experts d’aquest nivell és un privilegi per al nostre Simposi i per la UOC. 
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Moltes gràcies a tots i en especial, gràcies Conseller per la confiança. 
 
 
Josep A. Planell 
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